



Atchafalaya Trace Commission Board Meeting
Wednesday, January 15, 2025 – 10 a.m. West Baton Rouge Museum
845 N Jefferson Ave, Port Allen, LA 70767

Commissioners Present

Don Haydel, Ascension
Darrel Rivere, Assumption
Wilbert Carmouche, Chair, Avoyelles
Anna Ferguson, Concordia
Hilary Collis, East Baton Rouge
Chris Burton, Iberia
Paula Lambert, Pointe Coupee
Ryan Page, Terrebonne
Angelique Bergeron, West Baton Rouge

Commissioners Absent

John Clark, Iberville
Fawn Hernandez, Lafayette
Herman Fuselier, St. Landry
Jennifer Stelly, St. Martin
Carrie Stansbury, St. Mary

Others Present

Justin Lemoine, Atchafalaya National Heritage Area
Collin Lindrew, Atchafalaya National Heritage Area
Angela Rathle, Jean Lafitte National Park
Tracy Browning, Ascension Parish Tourism Commission
Charles Caillouet

AGENDA

I. Call to Order and Pledge of Allegiance (Wilbert)

Chair Wilbert Carmouche called the meeting to order at 10:08 a.m. Carmouche led the commission in the pledge. Tracy Browning gave a presentation to the commission on Ascension Parish.

II. Agenda Approval (Wilbert)

Carmouche asked for a motion to approve the agenda. Secretary Angelique Bergeron made a motion to approve, seconded by Angela Rathle. Motion carried unanimously 8-0 (with John Clark, Fawn Hernandez, Herman Fuselier, Jennifer Stelly, and Carrie Stansbury absent).

III. Minutes Approval (Wilbert)

Carmouche called for a motion to approve the minutes from the January meeting. Ryan Page moved to approve, seconded by Darrel Rivere. Motion carried unanimously 8-0 (with John Clark, Fawn Hernandez, Herman Fuselier, Jennifer Stelly, and Carrie Stansbury absent).

IV. 2025 Federal Funding Update (Justin)

Lemoine informed the ATC that the Federal government approved a continuing resolution the previous week. Funding is set to FY 2024 levels, and ANHA does not yet know how the resolution affects its funding. Lemoine informed the commission that NPS has not informed ANHA when funding will be dispersed, and he will let the commission know when he has further guidance.

V. 2025 Legislative Session Update

a. State Funding Update

Lemoine asked commissioners to speak with their state representatives and encourage them to support adding \$100,000 in recurring funding to the State budget. Lemoine informed the commission that the recurring funding would allow ANHA to have both a technical assistance program and a fully funded grant program.

b. Statutory Changes

Lemoine informed ATC that Rep. Orgeron has agreed to carry the revised statute legislation. ANHA has sent draft language to the Representative and is awaiting the draft legislation.

VI. Active Projects Update (Justin)

Lemoine referred commissioners to a list detailing all of ANHA's active projects. 2024-25 grants are still open, and many will close this year. Lemoine will send commissioners a list of all grants and technical assistance work done in each parish.

VII. Atchafalaya Basin Plan (Justin)

CPRA is undertaking a three-year process of planning new projects for the Atchafalaya Basin. ANHA included three proposals in the feedback portal.

VIII. Basin Trace Update (Justin)

ANHA has met with every parish and levee board regarding the basin trace project. Lemoine asked Chair Carmouche to help set up a public meeting in Avoyelles Parish.

IX. ANHA Staff Updates (Collin)

a. Upcoming Travel

ANHA will table at two festivals in April, Le Grande Pique Nique and the Swamp Life Expo. Lindrew will be in Opelousas on April 2 for a walking audit, and he will be in Philadelphia from April 6-9 for the Main Street Now Conference. Lemoine notes that ANHA partnered with the Baton Rouge Blues Festival to fund a musical instrument petting zoo.

b. Community Empowerment Update

Lindrew shared that a call for projects went out for the Transportation Alternatives Program, and ANHA will be assisting multiple communities with their applications.

ANHA met with Mayor Clarence Vappie in Baldwin to discuss their playground project, and fundraising for the playground will begin in the next couple of months. ANHA met with Adam Mejerson from FitLot, which builds outdoor fitness facilities. ANHA hopes to

partner with FitLot in building these facilities throughout the heritage area. ANHA met with Anna Ferguson and Ana-Alicia Gouge in Ferriday to discuss potential projects in the town. ANHA met with volunteers in Houma to discuss a community-driven trail system. ANHA will be facilitating the design of signage for the trails.

X. Other Business

- a. Comments from public attendees (if any)
Charles Caillouet shared that John Clark runs the Swamp Life Expo if anyone has any questions about the event.

XI. Commissioner Announcements

- a. *Ascension* – The Jambalaya Festival is in May. There is a joint State House and Senate meeting pertaining the Atchafalaya River on March 31.
- b. *Assumption* – The grand opening of the kayak trails is on the end of April. The CEA for the trail at the Pierre Part/Belle River Museum is in the waiting stage. Groundbreaking for the museum is on March 27th. The St. Joseph the Worker Church fair is on May 22-25.
- c. *Avoyelles* – A pop-up restaurant, sponsored by the arts council, will debut on March 29. The egg knocking festival and cochon festival are in April.
- d. *Concordia* – The Spring Pilgrimage is open for tours. Anna Ferguson is affiliated with the Home Furnishings Association and will be in Washington D.C. in May. Ferguson offered support to the ATC while she's there.
- e. *East Baton Rouge* – The Louisiana Red Beans and Rice Heritage and Music Festival is this Friday. Holi Festival is March 29. Baton Rouge Soul Food Festival is May 18.
- f. *Iberia* – This month is the annual chili cook-off. This weekend is the live oak festival. Books Along the Teche is on April 5. Celebration of Spanish immigrants to Iberia Parish is on April 11-12.
- g. *Iberville* –
- h. *Lafayette* –
- i. *Pointe Coupee* – The historical society has a jazz brunch fundraiser this Sunday. The council on aging is building a new \$9 million facility, and their annual gala is on April 9. April 5 is Wine Down on False River. April 11-13 is Market at the Mill. Country Roads Magazine did a two-page spread highlighting New Roads.
- j. *St. Landry* –
- k. *St. Martin* –
- l. *St. Mary* –
- m. *Terrebonne* – The USS Kidd is finishing up work in Houma. The 5th annual Bayou Terrebonne Boucherie is this Saturday. March 29 is a cleanup of the Grand Caillou area. The Houma Main Library hosts a jambalaya writers conference on April 5. April 26 is the pirate and boot festival.
- n. *West Baton Rouge* – This Friday is historical happy hour. Le Grand Pique Nique is March 29. The musicians fete is the Thursday after Blues Fest. The April historic happy hour is on April 25.

XII. **Adjourn (Wilbert)**

Wilbert Carmouche called for a motion to adjourn. Angelique Bergeron moved to adjourn, seconded by Angela Rathle. The meeting adjourned at 11:33 a.m.

DRAFT



Atchafalaya

NATIONAL HERITAGE AREA

Réunion du conseil d'administration de la Commission de la Trace de l'Atchafalaya
Mercredi 15 janvier 2025 - 10 heures West Baton Rouge Museum
845 N Jefferson Ave, Port Allen, LA 70767

Commissaires présents

Don Haydel, Ascension
Darrel Rivere, Assomption
Wilbert Carmouche, président, Avoyelles
Anna Ferguson, Concordia
Hilary Collis, East Baton Rouge
Chris Burton, Iberia
Paula Lambert, Pointe Coupee
Ryan Page, Terrebonne
Angelique Bergeron, West Baton Rouge

Commissaires absents

John Clark, Iberville
Fawn Hernandez, Lafayette
Herman Fuselier, St. Landry
Jennifer Stelly, St. Martin
Carrie Stansbury, St. Mary

Autres personnes présentes

Justin Lemoine, Zone du patrimoine national d'Atchafalaya
Collin Lindrew, Zone du patrimoine national d'Atchafalaya
Angela Rathle, Parc national Jean Lafitte
Tracy Browning, Commission du tourisme de la paroisse de l'Ascension
Charles Caillouet

AGENDA

- I. **Rappel à l'ordre et serment d'allégeance (Wilbert)**
Le président Wilbert Carmouche ouvre la séance à 10 h 07.
- II. **Approbation de l'ordre du jour (Wilbert)**
Wilbert Carmouche demande une motion pour approuver l'ordre du jour. La secrétaire Angelique Bergeron propose d'approuver, avec l'appui d'Angela Rathle. Motion adoptée à l'unanimité 8-0 (avec l'absence de John Clark, Fawn Hernandez, Herman Fuselier, Jennifer Stelly et Carrie Stansbury).
- III. **Approbation du procès-verbal (Wilbert)**

Carmouche demande une motion pour approuver le procès-verbal de la réunion de janvier. Ryan Page propose d'approuver, appuyé par Darrel Rivere. Motion adoptée à l'unanimité 8-0 (avec John Clark, Fawn Hernandez, Herman Fuselier, Jennifer Stelly et Carrie Stansbury absents).

IV. Mise à jour sur le financement fédéral 2025 (Justin)

Lemoine informe la commission que le gouvernement fédéral a approuvé une résolution permanente la semaine précédente. Le financement est fixé aux niveaux de l'exercice 2024, et l'ANHA ne sait pas encore comment la résolution affecte son financement. Lemoine informe la commission que le NPS n'a pas informé l'ANHA de la date de distribution des fonds, et qu'il informera la commission lorsqu'il aura plus d'informations.

V. Mise à jour sur la session législative de 2025

a. Mise à jour sur le financement de l'État

Lemoine a demandé aux commissaires de parler à leurs représentants d'État et de les encourager à soutenir l'ajout de 100 000 dollars de financement récurrent au budget de l'État. Lemoine a informé la commission que le financement récurrent permettrait à ANHA de disposer à la fois d'un programme d'assistance technique et d'un programme de subventions entièrement financé.

b. Modifications statutaires

Lemoine a informé l'ATC que le représentant Orgeron a accepté de faire adopter la législation statutaire révisée. L'ANHA a envoyé un projet de texte au représentant et attend le projet de loi.

VI. Mise à jour des projets en cours (Justin)

Lemoine a renvoyé les commissaires à une liste détaillant tous les projets en cours de l'ANHA. Les subventions 2024-25 sont toujours ouvertes, et beaucoup se termineront cette année. Lemoine enverra aux commissaires une liste de toutes les subventions et des travaux d'assistance technique réalisés dans chaque paroisse.

VII. Plan du bassin de l'Atchafalaya (Justin)

Le CPRA entreprend un processus de planification de trois ans pour de nouveaux projets dans le bassin de l'Atchafalaya. L'ANHA a inclus trois propositions dans le portail de commentaires.

VIII. Mise à jour du tracé du bassin (Justin)

L'ANHA a rencontré chaque paroisse et chaque commission de digues concernant le projet de tracé du bassin. Lemoine a demandé au président Carmouche de l'aider à organiser une réunion publique dans la paroisse des Avoyelles.

IX. Mises à jour du personnel de l'ANHA (Collin)

a. Prochains déplacements

ANHA sera présent à deux festivals en avril, Le Grande Pique Nique et le Swamp Life Expo. Lindrew sera à Opelousas le 2 avril pour un audit à pied, et il sera à Philadelphie du 6 au 9 avril pour la conférence Main Street Now. Lemoine note qu'ANHA s'est associé au Baton Rouge Blues Festival pour financer un zoo musical d'instruments de musique.

b. Mise à jour sur l'autonomisation des communautés

Lindrew a indiqué qu'un appel à projets a été lancé pour le programme Transportation Alternatives et que l'ANHA aidera plusieurs communautés à soumettre leur candidature. L'ANHA a rencontré le maire Clarence Vappie à Baldwin pour discuter de leur projet de terrain de jeux, et la collecte de fonds pour ce terrain de jeux débutera dans les prochains mois. L'ANHA a rencontré Adam Mejerson de FitLot, qui construit des installations de fitness en plein air. L'ANHA espère s'associer à FitLot pour construire ces installations dans toute la zone patrimoniale. ANHA a rencontré Anna Ferguson et Ana-Alicia Gouge à Ferriday pour discuter de projets potentiels dans la ville. ANHA a rencontré des bénévoles à Houma pour discuter d'un réseau de sentiers géré par la communauté. ANHA facilitera la conception de la signalisation des sentiers.

X. Autres questions

a. Commentaires des participants du public (le cas échéant)

Charles Caillouet a indiqué que John Clark dirige le Swamp Life Expo si quelqu'un a des questions sur l'événement.

XI. Annonces des commissaires

- a. *Ascension* - Le festival Jambalaya a lieu en mai. Une réunion conjointe de la Chambre des représentants et du Sénat aura lieu le 31 mars au sujet de la rivière Atchafalaya.
- b. *Assomption* - L'inauguration des pistes de kayak aura lieu fin avril. Le CEA pour la piste du musée Pierre Part/Belle Rivière est en attente. La cérémonie d'inauguration des travaux du musée aura lieu le 27 mars. La foire de l'église St. Joseph the Worker se tiendra du 22 au 25 mai.
- c. *Avoyelles* - Un restaurant éphémère, parrainé par le conseil des arts, ouvrira ses portes le 29 mars. Le festival de la chasse aux œufs et le festival du cochon auront lieu en avril.
- d. *Concordia* - Le pèlerinage de printemps est ouvert aux visites. Anna Ferguson est affiliée à la Home Furnishings Association et sera à Washington D.C. en mai. Ferguson a proposé son aide à l'ATC pendant son séjour.
- e. *East Baton Rouge* - Le Louisiana Red Beans and Rice Heritage and Music Festival a lieu ce vendredi. Le Holi Festival est le 29 mars. Le Baton Rouge Soul Food Festival est le 18 mai.
- f. *Iberia* - Ce mois-ci a lieu le concours annuel de chili. Ce week-end a lieu le festival du chêne. Books Along the Teche a lieu le 5 avril. La célébration des immigrants espagnols dans la paroisse d'Iberia a lieu les 11 et 12 avril.
- g. *Iberville* -
- h. *Lafayette* -
- i. *Pointe Coupee* -- La société historique organise un brunch jazz ce dimanche pour collecter des fonds. Le conseil des personnes âgées construit un nouvel établissement de 9 millions de dollars et son gala annuel aura lieu le 9 avril. Le 5 avril, c'est la fête du vin à False River. Du 11 au 13 avril, c'est le marché au moulin. Le magazine Country Roads a consacré deux pages à New Roads.
- j. *St. Landry* -
- k. *St. Martin* -
- l. *St. Mary* -

- m. *Terrebonne* - L'USS Kidd termine ses travaux à Houma. La 5e édition annuelle de la Bayou Terrebonne Boucherie a lieu ce samedi. Le 29 mars, c'est le nettoyage de la région du Grand Caillou. La bibliothèque principale de Houma accueille une conférence d'écrivains sur la jambalaya le 5 avril. Le 26 avril, c'est la fête des pirates et des bottes.
- n. *West Baton Rouge* - Ce vendredi, c'est l'happy hour historique. Le Grand Pique Nique a lieu le 29 mars. La fête des musiciens a lieu le jeudi après le Blues Fest. L'happy hour historique d'avril aura lieu le 25 avril.

XII. **Levée de la séance (Wilbert)**

Wilbert Carmouche a demandé une motion d'ajournement. Angelique Bergeron a proposé l'ajournement, appuyée par Angela Rathle. La séance a été levée à 11 h 33.